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EDITORIAL

Vážení čtenáři, 
ledy začaly praskat!

A ještě к tomu atmosféra kolem to
ho všeho, co Krušnohor prosazuje, 
je hřejivější a naplněná pochopením 
těch aktérů, kteří ještě donedávna 
nechápali, co vlastně požadujeme. 
Aktuální dění ukazuje, že slibně rozje
tá jednání mezi Krušnohorem (potaž
mo Radou bytových družstev severo
české oblasti - Ústecký a Liberecký 
kraj, Svazem českých a moravských 
bytových družstev) na jedné straně 
a Úřadem vlády a Agenturou pro soci
ální začleňování na straně druhé ne
skončila u ledu a neslehla se po nich 
zem. Chce to prostě trochu trpělivosti. 
Stále běží jednání na vládní úrovni, 
což už je pro nás všechny pořádná 
vzpruha, ještě přednedávnem jsme 
si něco takového nedokázali vůbec 
představit. Projednávání potřebných 
legislativních inovací v Poslanecké 
sněmovně a Senátu jsou na spadnu
tí. Na první tři zákony by mělo dojít 
v Poslanecké sněmovně již v březnu. 
Hovořil o tom nový lidskoprávní mini
str Jan Chvojka, jenž si přijel do Mos
tu prohlédnout Stovky.
Může nás potěšit, že se pan ministr 
pochvalně vyjádřil o rekonstrukcích 
domů. Z médií totiž zná „průhledné“ 
chanovské paneláky, proto ho doce
la překvapily barvami rozzářené fasá
dy „neprůhledných“ objektů ve Stov
kách, z čehož usoudil, že se o ně sta
rá kvalitní správce. Tím je Krušnohor. 
Dva a půl roku vedená jednání mezi 
družstvem, Úřadem vlády a nakonec 
i Agenturou pro sociální začleňování, 
které původně nemohl Krušnohor při
jít na jméno pro její pasivitu, přináše
jí první ovoce. A to bude ještě zrát. 
Zárukou toho je ředitel Agentury Ra
dek Jiránek, jenž se ujal funkce po 
předchozím nicnedělajícím vyznava
či multikulturní společnosti, a zvole
ní ředitele družstva Františka Ryby 
do funkce předsedy Rady bytových 
družstev severočeské oblasti (Ús
tecký a Liberecký kraj) a do předsta
venstva celostátního Svazu českých 
a moravských bytových družstev. To 
je zárukou nastolení nové dynamiky 
v pokračujících jednáních. Mostecká 
a janovská petice stejně jako ta ze 
Stovek padly na úrodnou půdu.
К tomu všemu ještě dodává pozitivní 
energii v problematice se perfektně 
orientující ministrova náměstkyně pro 
řízení Sekce pro lidská práva Martina 
Štěpánková, zajišťující kontakt v pro
jednávaných záležitostech s náměst
kyněmi ministrů z pěti resortů. Proto 
neklesejme na mysli a snažme se být 
optimističtějšími.

Petr PROKEŠ


